
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 17. februar 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 

463 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 463:  

”Kan ministeren oplyse, om behandling med hjernetræningsmetoden neurofeedback 

(EGG) er en anerkendt behandlingsform?” 

 

Svar: 

Til brug for min besvarelse af spørgsmålet har jeg indhentet bidrag fra Sundhedssty‐

relsen, som oplyser følgende: 

 

”Sundhedsstyrelsen har til dette spørgsmål bl.a. indhentet rådgivning fra styrelsens 

sagkyndige rådgivere inden for psykiatri og børne‐ og ungdomspsykiatri. Neurofeed‐

back har været forsøgt som behandling for en række lidelser såsom depression, 

angst, posttraumatisk stress‐syndrom (PTSD)og ADHD. Det vurderes, at evidensen i 

forhold til effekten af neurofeedback generelt er svag, og der er ikke kendskab til, at 

metoden benyttes som en del af behandlingen på de psykiatriske eller børne‐ og ung‐

domspsykiatriske afdelinger på sygehusene i Danmark, hverken under indlæggelse el‐

ler ambulant. Sundhedsstyrelsen vurderer på denne baggrund ikke, at neurofeedback 

kan anses som en anerkendt behandlingsform i Danmark, hverken i forhold til speci‐

fikke diagnoser eller i forhold til en bredere målgruppe af børn og unge med psykisk 

mistrivsel.” 

 

Herudover har Social‐ og Ældreministeriet til brug for besvarelsen af spørgsmålet op‐

lyst, at Socialstyrelsen ikke arbejder med EEG‐metoden. 

 

Jeg kan henholde mig til bidraget fra Sundhedsstyrelsen og Social‐ og Ældreministe‐

riet og desuden henvise til mit svar af d.d. på SUU alm. del – spørgsmål 460 og 461. 
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